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Přítomni: 

MUDr. Pavel Bém; Mgr. Michala Hánová; Ing. Alena Havelková; Ing., 

JUDr. Jaromír Badin, MBA; Daniel Dárek; PaedDr. Petr Přecechtěl; 

MUDr. Petr Popov, MHA; PhDr. Ivan Douda; Robert Veverka; Mgr. 

Martina Zikmundová; Ing., Bc., Vladislav Mikuljak (tajemník); Lucie 

Ruprechtová, DiS. (host). 

Omluveni: 

Mgr. Matěj Štěpánek; PaedDr. Martina Richterová-Těmínová; 

Mgr. Radka Vetešníková; Mgr. Ondřej Počarovský; MgA. Kamila 

Matějková; Mgr. Lenka Vedralová; MUDr. Hana Karbanová 

Věc: Zápis z jednání Protidrogové Komise Rady HMP 

Zapsal: 
Ing. Bc. Vladislav 

Mikuljak 

Počet 

listů/stran: 4/2    
 Datum: 

27. 3. 2024 

13:00 – 14:40 

 

Jednání Protidrogové Komise Rady HMP (dále jen „Komise“) zahájil v 13:00 hod. 

předseda Komise MUDr. Pavel Bém. Přítomno bylo 10 členů Komise. Komise byla 

usnášeníschopná. Přítomen byl jeden host. 

 

Hlasování v 13:01 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila přítomnost hosta na jednání. 

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Aktuální situace v oblasti nových nízkoprahových adiktologických služeb 

3. Budoucnost a zapojení sekcí Protidrogové Komise RHMP 

4. Různé 

 

Hlasování v 13:04 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila program jednání. 

 



 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

 

Zápis z jednání 

 

2 

 

Ověřovatelkou zápisu byla navržena Mgr. Michala Hánová. Nikdo z přítomných neměl 

námitky. 

Hlasování v 13:10 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila Mgr. Michalu Hánovou ověřovatelkou zápisu. 

 

2) Aktuální situace v oblasti nových nízkoprahových adiktologických služeb 

Protidrogový koordinátor Daniel Dárek v úvodu zrekapituloval události uplynulého 

měsíce v oblasti hledání nových prostor pro kontaktní centra. Detailně popsal průběh 

jednání, stav jednotlivých prostor a dojmy reflektující jejich vhodnost a dostupnost. 

Předseda Komise MUDr. Pavel Bém zmínil odhad finančních nákladů potřebných 

k nákupu, rekonstrukci a realizaci provozuschopnosti nových kontaktních center, dále 

navrhl zaměřit se na investice do nejvhodnějších prostor a představil další možnost pro 

zřízení kontaktního centra za kooperace s neziskovými organizacemi. PhDr. Ivan Douda 

a Robert Veverka se zapojili do diskuse s návrhy dalších potenciálních prostor a poskytli 

Komisi potřebné kontakty. Předseda Komise vytvořil plán dalšího postupu. 

 

Hlasování v 13:40 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise bere na vědomí strategický postup dalších kroků. 

 

3) Budoucnost a zapojení sekcí Protidrogové Komise RHMP 

Předseda Komise MUDr. Pavel Bém vyzval Komisi k diskusi na téma znovuobnovení 

činností sekcí při Protidrogové komisi, zkušenosti členů Komise se členstvím v  sekcích 

a k problematice honoráře pro členy sekcí. Protidrogový koordinátor Daniel Dárek 

seznámil Komisi s dosavadní činností a přínosem sekce Harm reduction a návrhem na 

formální obnovení a potvrzení statusu sekce v roli poradního a pracovního orgánu 

Komise. Mgr. Michala Hánová navázala informací ohledně působnosti sekce Harm 

reduction a sekce Léčba a sociální začleňování, zmínila pozitivní zkušenosti s průběhem 

a výsledky jednání sekcí, jejichž výstupy, tedyzápisy a další podklady byly dále využity 
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jak pro činnost Protidrogové komise, tak např. pro tvorbu a připomínkování 

strategických materiálu HMP. JUDr. Jaromír Badin souhlasil s obnovením činnosti 

sekce Komunitní bezpečí a PaedDr. Petr Přecechtěl zmínili pozitivní zkušenost v 

komunikaci s jednotlivými sekcemi. Mgr. Hánová pak představila dosavadní postup pro 

odměňování členství v sekcích, které bylo realizováno v rámci Pravidel pro oceňování 

FO za přispění k rozvoji HMP. Předseda Komise MUDr. Pavel Bém v návaznosti na 

pozitivní ohlasy členů Komise na pracovní skupiny navrhl jejich obnovení a vyzval 

členy Komise k potvrzení jejich statusu coby plnohodnotných pracovních a poradních 

orgánů Komise a k reaktivaci činností všech výše zmíněných sekcí. 

 

Hlasování v 14:14 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila návrh na obnovení pracovních skupin. 

 

4) Různé 

Předseda Komise MUDr. Pavel Bém uvedl diskusi tématem specifických cílových 

skupinohrožených cílových skupin zejména žen závislých na drogách a dlouhodobých 

následcích vlivu drogového prostředí na děti. Mgr. Martina Zikmundová navázala na 

téma a rozvedla téma chybějících kapacit nejen adiktologické péče o traumatizované 

děti. Dále PhDr. Ivan Douda poprosil Komisi o projednání situace ohledně pronájmu 

prostor Drop IN na Praze 12. Dále byla na podnět předsedy Komise MUDr. Pavla Béma  

diskutována problematika destigmatizace, předseda Komise  stručně představil materiál 

Destigmatizace užívání psychoaktivních látek a adiktologických služeb vytvořený pro 

potřeby HMP  společností Podanné ruce a vyzval k jeho aktivnímu využívání zejména 

v komunikaci s volenými zástupci a občany. MUDr. Popov informoval o termínu konání 

AT konferenci 2024 a jejím programu. Protidrogový koordinátor Daniel Dárek 

informoval  o výstupech z Výboru zástupců regionů RVKPZ, na kterém byla mimo jiné 

diskutována potřeba nového systematického uchopení legislativního rámci a vyjasnění 

postavení jednotlivých aktérů v rámci veřejné správy 
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Další jednání Protidrogové Komise Rady HMP se uskuteční dne 24. 4. 2024 

od 13:00 hod. v místnosti číslo 349 v budově Nové radnice, Mariánské náměstí 2. 

 

V 14:40 hod. ukončil předseda Komise MUDr. Pavel Bém jednání. 
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Zapsal: 

 

 

…………………………………….. 

Ing. Bc. Vladislav Mikuljak 

 

 

 

Ověřila: 

 

 

…………………………………….. 

Mgr. Michala Hánová 

 

 

 

Předseda Komise: 

 

 

…………………………………… 

MUDr. Pavel Bém 


